
Protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy  
z dnia 27 marca 2014r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Katarzyna Kosmowska 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny 
Kamila Zarębska – kierownik referatu oświaty 
Monika Nowicka – inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż proponowana jest zmiana porządku 
obrad polegająca na wprowadzeniu w punkcie 13a  porządku obrad tematu: Podjęcie Apelu 
Rady Gminy Kleszczewo w sprawie utworzenia posterunku policji w Kleszczewie. 
Przewodniczący zarządził głosowanie w ww. sprawie. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 



1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  dla dyrektorów  i wicedyrektorów, ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologów i logopedów                
w zespołach szkół prowadzonych  przez Gminę Kleszczewo oraz określenia   
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli  realizujących                
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/168/2012 Rady Gminy 
Kleszczewo z dnia 24 października 2012r. w sprawie podziału Gminy Kleszczewo               
na jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2014r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy               
na rok 2015 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji z budżetu gminy Kleszczewo dla przedszkoli niepublicznych oraz przedszkoli           
i szkół publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego 
organ. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „ Planu 
Odnowy Miejscowości Śródka”. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia Statutu Zakładu Komunalnego w Kleszczewie. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu na 2014r. 
13a. Podjęcie Apelu Rady Gminy Kleszczewo w sprawie utworzenia posterunku policji           

w Kleszczewie. 
14. Wpływ zmian ustawy o systemie oświaty na prowadzenie szkół i przedszkoli na terenie 

gminy. 
15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu wpłynęła poprawka 
radnego Świątczaka, która została uwzględniona. W związku z brakiem uwag 
Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/290/2014 w sprawie ustalenia kryteriów i trybu 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szko łach i przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani Zarębska. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radny Drzewiecki zapytał czy jednej osobie można przyznać jednocześnie nagrodę 
Wójta Gminy i dyrektora szkoły? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że nie ma ku temu przeciwwskazań. 
Radny Drzewiecki zapytał czy zasadnym jest wskazanie w przedmiotowej uchwale 

Kuratora Oświaty jako potencjalnego wnioskodawcę nagrody dla nauczyciela? 
Pani Zarębska wyjaśniła, że Kuratorium Oświaty pełni nadzór pedagogiczny                 

i w związku z tym Kurator ma prawo wnioskować o przyznanie nagrody. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł             

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/291/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr XXXIX/291/2014 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów                            
i wicedyrektorów, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
psychologów i logopedów w zespołach szkół prowadzonych przez Gminę Kleszczewo oraz 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących 
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin przedstawiła Pani Zarębska.  

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
Radny Świątczak zapytał czy obniżka wymiaru godzin wynika z zastrzeżeń                     

do dotychczasowej pracy dyrektorów i wicedyrektorów, czy może wymuszają                          
ją zmieniające się przepisy lub sami dyrektorzy wnioskowali o zmiany w wymiarze godzin? 
Radny zapytał także jakie zmiany zaszły w ciągu ostatnich 6 lat tj. w okresie od podjęcia 
poprzedniej uchwały, które spowodowały przygotowanie niniejszego projektu uchwały? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że w sytuacji kiedy wicedyrektorem zostaje nauczyciel 
zatrudniony w przedszkolu na 22h lub 25h mający zniżkę na poziomie 8h to prowadzi             
on 15h zajęć dydaktycznych, podczas gdy wicedyrektor ds. gimnazjum i szkoły prowadzi 
tylko 8h tych zajęć – rozkład godzin jest więc niesprawiedliwy. Celem niniejszej uchwały 

 



jest wyrównanie liczby godzin dydaktycznych i organizacyjnych realizowanych przez 
wicedyrektorów.  

Radny Świątczak zapytał czy realizacja mniejszej ilości godzin dydaktycznych przez 
tego wicedyrektora spowoduje konieczność zatrudnienia kolejnego nauczyciela? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że 7 godzin o których mowa przejmie inny nauczyciel jako 
nadgodziny, lub konieczne może się okazać zatrudnienie kolejnego pedagoga. 

Radny Świątczak zapytał czy wprowadzona zmiana nie spowoduje roszczeń ze strony 
wicedyrektora w związku z tym, że wcześniej realizował więcej godzin? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że zmiana wchodzi w życie z dniem 1 września 2014r.,                
do tego czasu wicedyrektor pracuje na podstawie aktualnie obowiązującej uchwały. 
Proponowana zmiana nie wpływa na pensję wicedyrektora i nie ma on prawa do żadnych 
roszczeń finansowych w związku ze zmianą godzin. 

Radny Świątczak zapytał od jak dawna wspomniany wicedyrektor pracuje większą 
liczbę godzin niż pozostali wicedyrektorzy? 

Pani Zarębska odpowiedziała, że od dnia 1 września 2013r., kiedy to ze swojej funkcji 
zrezygnowała poprzednia wicedyrektor.  

Radny Rajchelt zapytał czy zmiany zapisów uchwały dokonuje się na wniosek 
nauczyciela którego obniżka godzin dotyczy? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że nie było żadnych skarg ze strony nauczyciela. 
Radny Drzewiecki zapytał czy sprawa dotyczy wymiaru tygodniowego i czy dyrektor 

lub wicedyrektor może pracować więcej godzin niż określiła to Rada Gminy                            
w przedmiotowej uchwale? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że jest to tygodniowy wymiar godzin i w razie konieczności, 
w przypadku braku nauczyciela dyrektor może prowadzić zajęcia w zastępstwie jako 
nadgodziny. 

Radny Świątczak zapytał czy nie należałoby najpierw znaleźć nauczyciela, który 
przejmie owe 7h unikając tym samym płacenia nadgodzin? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że zmiana obowiązywała będzie od dnia 1 września 2014r. 
Do 30 kwietnia br. dyrektorzy zobowiązani są przedstawić arkusz organizacyjny szkoły              
i w trakcie zatwierdzania go przez Pana Wójta zapadnie decyzja jaki wariant będzie 
najbardziej ekonomiczny. 

Radny Drzewiecki zapytał czy regulując ilość godzin psychologa i logopedy Rada 
Gminy nie ogranicza dostępności do tych specjalistów? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że Rada Gminy nie ustala liczby psychologów                            
w placówkach, a jedynie ustala tygodniowy czas ich pracy tj. 26 godzin. 

Radny Drzewiecki zapytał czy przez godzinę pracy logopedy należy rozumieć                 
60 minut? 

Pani Zarębska potwierdziła.  
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/291/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

 



 Projekt Uchwały Nr XXXIX/292/2014 w sprawie zmiany Uchwały                             
Nr XXIII/168/2012 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 24 października 2012r. w sprawie 
podziału Gminy Kleszczewo na jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic             
i numerów przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzeń komisji. 

Radny Drzewiecki zapytał czy niniejsza uchwała ma związek ze zbliżającymi                 
się wyborami samorządowymi? 

Pani Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały dotyczy dopisania do okręgów 
wyborczych ulic, które powstały na terenie gminy po podjęciu uchwały o podziale na okręgi 
w 2012r. Dopisanie tych ulic do okręgów wyborczych powoduje  ich ujecie w „geografii 
wyborczej”, co powoduje, że mieszkańcy tych ulic wpisani są z urzędu do rejestru 
wyborców, a tym samym umożliwia się im udział w wyborach w dniu 25.05.2014r.  

Jeżeli chodzi o wybory samorządowe, to Komisarz Wyborczy wraz z Wojewodą 
dokonują oceny aktualności podziału gminy na okręgi wyborcze w szczególności pod kątem 
zachowania norm przedstawicielskich. Przy ocenie aktualności  pod uwagę brana jest liczba  
mieszkańców na koniec roku poprzedzającego rok, w którym odbywają się wybory 
samorządowe. W przypadku naszej gminy nie będzie potrzeby dokonywania na nowo 
podziału gminy na okręgi wyborcze, bowiem pomimo wzrostu liczby mieszkańców norma 
przedstawicielska  zbliżona jest do „1”. Nie będzie więc potrzeby dokonywania  innych 
zmian, jedynie takich, które będą wynikały z podjęcia uchwał w sprawie nadania nowych 
ulic.    

Radny Drzewiecki zapytał czy publikacja uchwały w Dzienniku Urzędowym nastąpi  
z zachowaniem obowiązujących terminów, tak aby nie doszło do komplikacji w trakcie 
majowych wyborów? 

Pani Sekretarz stwierdziła, że publikacja uchwał przebiega bardzo sprawnie i wszelkie 
terminy zostają zachowane.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/292/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/293/2014 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Kleszczewo w 2014r. Pani Nowicka przypomniała, że projekt uchwały nie uzyskał 
pozytywnej opinii Powiatowego Lekarza Weterynarii w związku z brakiem gospodarstwa 
rolnego, które przyjęłoby odebrane właścicielowi zwierzęta. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radny Drzewiecki zapytał czym skutkuje brak wspomnianej pozytywnej opinii? 
 Pani Nowicka wyjaśniła, że ustawa stanowi, że wymagana jest opinia Powiatowego 
Lekarza Weterynarii, nie ma natomiast stwierdzenia, że uzyskana opinia musi być 
pozytywna. Ustawa wskazuje natomiast co powinien zawierać taki Program i jest to m. in. 
wspomniane gospodarstwo, w związku z czym uchwała w przedstawionej formie jest 
podejmowana z naruszeniem.  

 



 Pani Sekretarz zwróciła uwagę, że uchwała ta musi zostać podjęta do 31 marca 
2014r. 
 Pani Nowicka wyjaśniła, że w roku ubiegłym Program również nie zawierał 
wskazania gospodarstwa rolnego. 
 Radny Drzewiecki zapytał czy w takim wypadku Powiatowy Lekarz Weterynarii 
wskazuje możliwość rozwiązania problemu? Nie można bowiem nikogo zmusić                      
do zgłoszenia chęci przyjmowania zwierząt. 

Pani Nowicka odpowiedziała, że Powiatowy Lekarz Weterynarii nie zasugerował 
żadnej alternatywy dla brakującego gospodarstwa. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/293/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/294/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki przedstawiła Pani Sekretarz. Pani 
Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały został przygotowana w oparciu o nową 
ustawę o funduszu sołeckim, która weszła w życie 20 marca br. W myśl jej przepisów 
przedmiotową uchwałę należy podjąć do 31 marca br. i skutkuje ona na lata następne. 
Założeniem nowej ustawy jest 15%-owy wzrost liczby gmin, które fundusz sołecki tworzą, 
a zachęcić do tego ma zwiększenie poziomu zwrotu z budżetu państwa odpowiednio                
do 20, 30 i 40% środków.  Nowością jest też możliwość zmiany realizacji przedsięwzięć            
w ciągu roku w ramach limitu przyznanych sołectwu środków i w okresie po uchwaleniu 
budżetu na dany rok do 31 października danego roku. Uszczegółowiony został także tryb 
odwoławczy od decyzji Wójta Gminy w sytuacji odrzucenia wniosku. Nie zmieniły się 
natomiast zasady określające cel przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radna Kosmowska zapytała czy podjęcie niniejszej uchwały poskutkuje brakiem 
konieczności ponownego jej podejmowania w przyszłym roku? 

Pani Sekretarz potwierdziła i wyjaśniła, że jeżeli radni w przyszłości nie zdecydują się 
na tworzenie funduszu sołeckiego to do 31 marca danego roku podejmą uchwałę o nie 
wyodrębnianiu w budżecie gminy środków funduszu sołeckiego, która będzie skutkowała 
od stycznia kolejnego roku.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/294/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/295/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy Kleszczewo dla przedszkoli niepublicznych 

 



oraz przedszkoli i szkół publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu 
terytorialnego organ przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                     
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/295/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/296/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Śródka” przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Pani Jolanta Fludra sołtys Śródki wyjaśniła, że plany sołectwa skupiły się                       
na doposażeniu skwerku w sposób, który umożliwi spędzanie tam czasu całym rodzinom. 
Pani sołtys podkreśliła, że wkładem mieszkańców sołectwa do projektu jest ich własna 
praca.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/296/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/297/2014 w sprawie uchwalenia Statutu Zakładu 
Komunalnego w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz przypomniała, że 
wątpliwość budzi fakt podmiotu uprawnionego do uchwalenia tego statutu. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radny Świątczak zapytał czy zapis w § 4 niniejszego Statutu dotyczący 
współdziałania z dostawcami wody i współdziałania z odbiorcami ścieków nie był ujęty w 
dotychczas obowiązującym Statucie? 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że nowy projekt Statutu to doprecyzowanie zapisów 
poprzedniego.  

Radny Świątczak zapytał ilu pracowników zatrudnia obecnie Zakład Komunalny? 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że w Zakładzie pracuje 30 osób. 
Radny Świątczak zapytał czy dla 30 pracowników konieczne jest tworzenie nowych 

struktur? 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że nowe struktury ułatwią przypisywanie zadań 

poszczególnym pracownikom, a tym samym zagwarantują lepszą organizację pracy całego 
Zakładu Komunalnego. 

Radny Świątczak zapytał czy dotychczas w Zakładzie Komunalnym nie istniała taka 
struktura? 

 



Pani Sekretarz wyjaśniła, że  obecnie na czele Zakładu stoi kierownik. Proponowany 
Statut zakłada utworzenie  nowego stanowiska wicedyrektora,  oprócz stanowiska 
dyrektora,   pozostałe stanowiska  już funkcjonują w strukturach ZK.  

Pani Michalak – Szczepaniak ocenia pracę Zakładu Komunalnego jako dobrą i uważa, 
że nowe struktury będą stanowiły wsparcie dotychczasowych działań tej jednostki. Pani 
sołtys zapytała czy planowane działy będą jednoosobowe? 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że dokonano wstępnego przypisania poszczególnych 
stanowisk do działów wskazanych w Statucie, szczegółowe unormowania zawarte zostaną 
w Regulaminie Organizacyjnym ZK.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/297/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIX/298/2014 w sprawie zmiany budżetu na 2014r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji. 

Radna Kosmowska zapytała skąd przesunięto 300.000zł dla Zakładu Komunalnego? 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to środki ze zwiększonej dotacji na przedszkola, które 

w ubiegłym roku zostały w budżecie zabezpieczone. 
Radny Drzewiecki zapytał  z czego wynika zmniejszenie dotacji w stosunku do roku 

poprzedniego? 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że ustawa o systemie oświaty określa wysokość środków 

jakie budżet państwa przeznacza na dotację w kolejnych latach. W związku ze wzrostem 
liczby dzieci na jedno dziecko przypada tych środków mniej. 

Radny Drzewiecki stwierdził, że tendencja powinna być odwrotna – im więcej dzieci 
tym więcej pieniędzy. 

Radny Drzewiecki zapytał na co przeznaczone są środki w pozycji „zakup usług 
pozostałych” w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to środki na szkolenia i system alarmowania strażaków. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/298/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13a porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński odczytał proponowaną treść Apelu Rady Gminy Kleszczewo 
w sprawie utworzenia posterunku policji na terenie gminy.  

Radny Drzewiecki zapytał czy właściwym jest wskazywanie w Apelu podległości 
pożądanego posterunku policji Komisariatowi Policji w Kórniku? 

 



Pan Wójt stwierdził, że jest to zgodne z dotychczasową organizacją, w której obszar 
Gminy Kleszczewo podlega tej jednostce.  

Radny Drzewiecki stwierdził, że Apel skierowany jest do tych samych organów               
do których wystosowano Stanowisko Rady Gminy Kleszczewo z dnia 23 marca 2013r.             
w sprawie poprawy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 
Kleszczewo. 

Pan Wójt potwierdził, uzasadniając to faktem, iż utworzenie posterunku policji leży          
w kompetencjach Komendanta Miejskiego Policji. Do Apelu załączone zostaną pisma 
przewodnie z prośbą o wsparcie działań kleszczewskiego samorządu w ramach posiadanych 
przez daną instytucję kompetencji. W przypadku braku oczekiwanych działań ze strony 
adresatów Apelu, podjęte zostaną próby zaangażowania w sprawę utworzenia posterunku 
również innych instytucji. 

Radny Drzewiecki zapytał czy nie należałoby zamiast kierować Apel do Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego zwrócić się do Przewodniczącego Rady Powiatu 
Poznańskiego? 

Pan Wójt wyjaśnił, że Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego to ciało 
działające na innych prawach niż np. komisje Rady Gminy i składa się ona poza radnymi 
powiatu także z osób kompetentnych w zakresie bezpieczeństwa na terenie miasta Poznania 
i gmin powiatu poznańskiego. 

Radni nie mieli więcej pytań, ani uwag do treści przygotowanego Apelu w związku           
z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Apel został podjęty i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Kierownik Referatu Oświaty Pani Kamila Zarębska przedstawiła prezentację 
multimedialną opracowaną na temat „Wpływ zmian w ustawie o systemie oświaty na szkoły 
i przedszkola na terenie Gminy Kleszczewo”. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 
 Po zapoznaniu się z przedstawionym materiałem uczestnicy posiedzenia zadali 
następujące pytania: 

Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała czy jeżeli dziecko pochodzi z rodziny 
gdzie pracuje jeden rodzic to w punktacji decydującej o przyjęciu do przedszkola otrzymuje 
ono jakieś punkty? 

Pani Zarębska odpowiedziała, że nie. 
Radny Świątczak zasugerował, aby przedstawione opracowanie zamieścić na stronie 

internetowej gminy. Radny zapytał także dlaczego liczba dzieci przedszkolnych w Tulcach 
w latach 2014/2015 wynosi 184, a w latach 2015/2016 spada do 148? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że liczba 148 nie obejmuje sześciolatków, które rozpoczną 
naukę w szkole. 

Pani Michalak – Szczepaniak zapytała z jakiego dnia są dane wykorzystane                   
w prezentacji? 

Pani Zarębska odpowiedziała, że prezentację opracowano na podstawie danych 
sprzed tygodnia. Opracowanie opiera się na dostępnych danych statystycznych oraz                  
na prognozach. 

 



Radny Drzewiecki zapytał jaki wpływ będzie miała gmina na funkcjonowanie                 
i program dydaktyczny przedszkoli prywatnych przekształconych w publiczne? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że nadzór pedagogiczny sprawuje Kuratorium Oświaty. 
Gmina przekazywała będzie takim przedszkolom 100% dotacji, w zamian za co przejmą 
one obowiązki przedszkola publicznego, czyli m. in. nie będą pobierały od rodziców 
żadnych opłat poza 1zł. 

Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała czy funkcjonują już przedszkola              
na takich zasadach? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że jeszcze nie, natomiast w sytuacji kiedy gmina będzie 
zobligowana zapewnić miejsce w przedszkolu wszystkim chętnym dzieciom to przedszkola 
prywatne chcąc utrzymać się na rynku będą zmuszone startować w gminnych konkursach, 
które rozpoczną się od 1 stycznia 2015r.  

Radny Urbaniak stwierdził, że gmina będzie musiała zapewnić tyle miejsc                     
w przedszkolach ile będzie chętnych dzieci – niezależnie od tego czy samorząd ma ku temu 
warunki. 

Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała czy będzie wówczas obowiązek 
refundacji kosztów za przedszkola dzieci z Gminy Kleszczewo uczęszczających                    
do placówek w innych gminach? 

Pani Zarębska odpowiedziała, że gmina ma obowiązek refundować te koszty. 
Radny Drzewiecki zapytał czy ustalona przy przyjmowaniu dzieci do przedszkola 

punktacja działa na zasadzie – im mniej punktów tym większe szanse na przyjęcie                   
do przedszkola? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że im więcej punktów tym dziecko ma większe szanse 
zostać przyjętym do przedszkola. 

Radny Drzewiecki stwierdził, że nie do końca zgadza się z założoną punktacją, 
zwłaszcza w kwestii braku punktów dla dziecka, którego jeden rodzic pracuje. Mniejsze 
szanse na przyjęcie tego dziecka do przedszkola to ograniczenie możliwości poszukiwania 
pracy przez niepracującego rodzica. 

Pani Zarębska uściśliła, że jeden rodzic pracujący nie przesądza o fakcie nie 
przyjęcia dziecka do przedszkola – jest to uzależnione od ilości wolnych miejsc                       
w placówce.  

Radny Drzewiecki zapytał jak wygląda mechanizm sprawdzania wiarygodności 
składanych przez rodziców oświadczeń, zwłaszcza tych o samotnym wychowywaniu 
dziecka? 

Pani Zarębska stwierdziła, że w takiej sytuacji można wymagać okazania się 
dokumentem potwierdzającym rozwód czy separację, oraz opierać się na wywiadzie 
prowadzonym przez OPS.  

Radny zapytał czy aktualnie korzysta się z tych możliwości? 
Pani Zarębska stwierdziła, że wnioski o przyjęcie do przedszkola można składać            

do końca marca br. i ewentualna weryfikacja informacji w nich zawartych nastąpi po tym 
terminie. 

Radny Szymczak zapytał czy przy naborze do przedszkoli uwzględnia się też 
kryterium dochodowe? 

Pani Zarębska wyjaśniła, że nie ma w ustawie takiego kryterium obowiązkowego. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Rady Sławomir Urbaniak poinformował, że Komisja Oświaty i Kultury odbyła 
wspólne posiedzenie z  Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska, którego tematem był 

 



wpływ zmian w ustawie o systemie oświaty na szkoły i przedszkola na terenie gminy oraz 
sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. Radna Kosmowska poinformowała, że 
Komisja Finansowo – Gospodarcza podjęła temat działalności Stowarzyszeń na terenie 
Gminy Kleszczewo, oraz omówiła sprawy bieżące gminy.  
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
28.02.2014r. – spotkanie Walnego Zgromadzenia Gminnej Spółki Wodnej podczas którego 
podsumowano zakres realizowanych na terenie gminy prac dotyczących utrzymania 
urządzeń melioracyjnych. Pan Wójt poinformował, że sytuacja finansowa spółki jest dobra, 
ale z narastającym problemem ściągalności opłat składek członkowskich. Założone plany 
zostały wykonane i składka pozostała na ubiegłorocznym poziomie, 
28.02.2014r. – spotkanie organizacyjne z inicjatywy OPS w sprawie postulatów                       
o stworzenie grupy seniorów. Ostatecznie w debacie przy udziale samych zainteresowanych 
zdecydowano o nie tworzeniu nowej organizacji, a działaniu w ramach Stowarzyszenia 
Pomagam. Jako formę najbliższego spotkania grupy seniorów obrano zabawę taneczną, 
28.02.2014r. – rozpoczęły się zebrania sprawozdawcze w ramach OSP poświęcone 
podsumowaniu ubiegłorocznej działalności, określeniu planów na przyszłość, 
1.03.2014r. – Otwarty Turniej Tenisa Stołowego o Puchar Wójta Gminy Kleszczewo, 
11.03.2014r. – spotkanie gmin i przedsiębiorstw wyróżnionych tytułem „Fair Play” 
zorganizowane przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego, 
14.03.2014r. – pogrzeb Pana Mariana Walasiaka Prezesa Związku Kombatantów i Osób 
Represjonowanych RP, 
17.03.2014r. – wręczenie nagród najbardziej utytułowanym sportowcom z terenu Gminy 
Kleszczewo. 
 

Pan Wójt poinformował o następujących inwestycjach prowadzonych na terenie 
gminy: 
- rozstrzygnięto przetarg na budowę ul. Krokusowej i obecnie trwają przygotowania do jej 
realizacji. 

Pan Wójt poinformował o wniosku złożonym przez Stowarzyszenie Na Rzecz 
Rozwoju Gminy Kleszczewo „Sąsiedzi” w sprawie objęcia planowanych zmian Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz Planu miejscowego 
zagospodarowania przestrzennego związanych z budową farmy elektrowni wiatrowych 
konsultacjami społecznymi w formie ankiety konsultacyjnej. Zdaniem Pana Wójta jest to 
właściwy sposób na rozstrzygniecie tej kwestii, dostarczając uprzednio mieszkańcom 
wiedzę opartą na dokumentacji planistycznej i dostępnych opracowaniach na temat 
oddziaływania siłowni wiatrowych. Warto zdaniem Pana Wójta zwrócić uwagę na fakt, że 
na wniosek Stowarzyszenia Przyjaciół Energii Odnawialnej tj. gmin działających na rzecz 
energii odnawialnej Departament Zdrowia Publicznego wydał oświadczenie, że 
wykorzystywany przez przeciwników farm wiatrowych tekst autorstwa Departamentu 
napisany został w oparciu o zebrane informacje, podkreślając jednocześnie, że Departament 
własnych badań na ten temat nie prowadzi oraz nie ma kompetencji, aby sugerować 
dopuszczalną odległości siłowni wiatrowych od zabudowań. Pan Wójt stwierdził, że 
odległości „wiatraków” wynikają z przepisów prawa, które nie są formułowane w metrach,  
a wynikają z określonych warunków ukształtowania terenu, jego otoczenia i wielu innych 
parametrów. Ponadto w wyniku badań porealizacyjnych wykonywanych już na konkretnych 

 



siłowniach,  w przypadku stwierdzonych nieprawidłowości przepisy nakładają obowiązek 
dostosowania do obowiązujących parametrów, a w przypadku braku możliwości demontażu 
i przesunięcia siłowni.  

Radny Świątczak zapytał na czyj koszt wykonany byłby demontaż siłowni? 
Pan Wójt wyjaśnił, że oczywiście na koszt inwestora, ale sytuacje takie się nie 

zdarzają, gdyż przyjmowane odległości są bezpieczne. Pan Wójt sugeruje, zgodnie z 
propozycją przedstawioną przez protestujących, rozważyć nową wersję rozmieszczenia 
siłowni wiatrowych. Gdyby doszło do porozumienia i posadowienia chociażby 10 siłowni to 
pieniądze zarówno dla budżetu gminy jak i właścicieli działek przeznaczonych pod siłownie 
byłyby znaczące.  

W dalszej  części posiedzenia Pan Wójt poinformował, że opracowany został projekt 
nowego rozkładu jazdy komunikacji gminnej. Projekt rozkładu został przekazany 
uczestnikom posiedzenia z prośbą o zgłaszanie ewentualnych uwag w ciągu najbliższego 
tygodnia. Przy opracowaniu  projektu rozkładu jazdy autobusów bierze udział Pan Zbigniew 
Rusak – doradca Starosty Poznańskiego, w przeszłości pełniący funkcję dyrektora MPK i 
ZTM w Poznaniu. Nowy rozkład poprawia dostępność autobusów, o 5 zwiększyła się liczba 
kursów. Odpowiedzią na zapotrzebowanie zgłaszane przez mieszkańców są kursy 
zaplanowane w godzinach późnowieczornych, wprowadzenie połączenia ze Swarzędzem 
obsługującego ul. Siekierecką w Gowarzewie, dwa autobusy zostaną skierowane tak, aby 
zapewniać dojazd dzieciom z miejscowości Trzek do szkoły w Kleszczewie. Początkowa 
faza obowiązywania nowego rozkładu będzie na bieżąco monitorowana i w miarę potrzeb 
wprowadzane będą korekty.  

 
W związku z wnioskiem Stowarzyszenia  w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych w formie ankiety konsultacyjnej Pani Sekretarz poprosiła o opinie radnych w 
tej kwestii, czy konsultacje miałyby dotyczyć całej gminy, czy też części obszaru gminy- 
informacje te byłyby niezbędne w celu przygotowania ewentualnego projektu uchwały. 
Istotnym jest również to, kiedy miałyby się odbyć konsultacje.   

Radny Świątczak uważa, że z racji określonych wpływów do budżetu inwestycja 
dotyczy całej gminy i w takiej ankiecie powinni wziąć udział wszyscy mieszkańcy. Radny 
poddaje jednak w wątpliwość konieczność jej przeprowadzania, biorąc pod uwagę fakt 
możliwości wymuszania przeprowadzania konsultacji w każdej innej sprawie. Zdaniem 
radnego w przypadku organizacji tego typu konsultacji udział weźmie w nich 
zainteresowana grupa mieszkańców z oczywistym wynikiem. Radny uważa, że należy 
rozważyć takie rozwiązanie, które umożliwi zabranie głosu w tej sprawie wszystkim 
mieszkańcom gminy. Nawiązując do styczniowego spotkania w sprawie farmy wiatrowej 
radny zwraca uwagę, że skoro podpisanych zostało 10 umów na lokalizację siłowni 
wiatrowych, a wiatraków zaplanowano 14 to świadczy to o przewadze osób 
zainteresowanych inwestycją na swoim terenie. Radny pyta czy nie należałoby zatem 
uszanować decyzji mieszkańców, którzy podpisali umowy z firmą GEO Renewables. Radny 
uważa, że należy zastanowić się nad sensem ankiety skoro większość tj. 10 osób na 14 jest 
zainteresowanych tym rozwiązaniem.  

Radny Lammel uważa, że ankieta powinna być przeprowadzona w rejonie 
planowanej farmy wiatrowej, gdyż część gminy na której nie planuje się posadowienia 
siłowni opowie się za budową farmy.  

Radny Świątczak zauważył, że sprawa toczy się o kwotę istotną dla budżetu gminy. 
Radny uważa, że propozycja dla Gminy Kleszczewo ze strony GEO Renewables jest 

 



znacząca i radny sugeruje, aby temat był reprezentatywnie rozpatrywany, a nie jedynie 
przez grupę osób, które są w opozycji w stosunku 4:10. 

Pani Fludra stwierdziła, że na terenie sołectwa Śródka nie planuje się posadowienia 
siłowni wiatrowych, ale na pewno do instalacji w Ziminie mieszkańcy Śródki będą mieli 
bliżej niż mieszkańcy Krerowa. Pani sołtys uważa, że zasadnym byłoby objęcie 
konsultacjami terenu szerszego, niż miejscowości w których planuje się lokalizację turbin.  

Przewodniczący Lesiński stwierdził, że należałoby założyć określoną odległość             
od siłowni wiatrowej, na podstawie której wytyczony zostanie teren objęty konsultacjami. 
Przewodniczący stwierdził, że w Krzyżownikach także nie planuje się posadowienia 
siłowni, a część mieszkańców mimo to protestuje przeciwko budowie farmy.  

Radny Świątczak stwierdził, że wśród mieszkańców miejscowości na terenie których 
nie planuje się ulokowania siłowni wiatrowych są także osoby niezainteresowane                      
tą inwestycją, które sugerują się negatywnymi opracowaniami na temat takich rozwiązań, 
lub popierają kryterium odległości od zabudowań 500m, 1000m, 3000m. Radny uważa, że 
ferujący tezy o konieczności zachowania dużej odległości siłowni od zabudowań powinni 
zdawać sobie sprawę z tego, że w tej odległości nie będzie można budować nowych 
obiektów, a tym samym właściciele tamtejszych działek nie będą mogli ich sprzedać. Radny 
stwierdził, że nie należy przesądzać kto będzie za, a kto przeciw budowie farmy wiatrowej, 
a prawo do zabrania głosu w tej sprawie należy dać każdemu mieszkańcowi gminy.  

Pan Wójt zwrócił uwagę na fakt, że w kontekście spornych odległości siłowni                
od zabudowań przygotowywana jest nowelizacja ustawy. Pan Wójt sugeruje odłożyć 
decyzje w kwestii tej inwestycji do czasu wejścia w życie nowych przepisów. Pan Wójt 
poddaje w wątpliwość przyjęcie ustawy w jej obecnym kształcie, ponieważ sugerowane            
w projekcie odległości siłowni wiatrowych od zabudowań praktycznie eliminują 
powstawanie farm wiatrowych, a na to Polska nie może sobie pozwolić, gdyż zobligowana 
jest do zapewnienia odpowiedniego poziomu produkcji energii odnawialnej. Absurdem jest 
zdaniem Pana Wójta planowane w projekcie ustawy działanie prawa wstecz poprzez 
odsuwanie siłowni od zabudowań lub rozbiórka budynków, należy więc monitorować 
dalsze obrady nad treścią tej ustawy i ponownie podjąć temat przy znajomości ostatecznego 
jej  kształtu. Pan Wójt opowiada się za opcją konsultacji społecznych z mieszkańcami  
rejonu lokalizacji siłowni wiatrowych.  

Pan Wójt uważa, że w świetle opracowań naukowych popartych praktyką masowego 
powstawania farm wiatrowych na świecie od wielu lat, gdyby życie w okolicy wiatraków 
było szkodliwe to byłoby to obecnie potwierdzone ponad wszelką wątpliwość i przeciwnicy 
wiatraków operowaliby konkretnymi dokumentami, a nie artykułami internetowymi.   

Radny Świątczak stwierdził, że w kontekście powstawania ustawy pomysł odłożenia 
inwestycji jest dobry i należałoby zapoznać się z harmonogramem prac legislacyjnych nad 
jej projektem. Radny podziela pogląd, że nie dostosowanie się do wymogów odnośnie 
udziału energii odnawialnej w produkcji ogółem będzie skutkowało dotkliwymi karami. 
Radny także uważa, że przyjęcie kilkukilometrowej odległości siłowni od zabudowań 
spowoduje niemożność budowy farm wiatrowych, a tym samym nie wywiązywanie się 
kraju z wymogów unijnych. Radny stwierdził, że skoro budowa farmy wiatrowej wymaga 
konsultacji społecznych to dlaczego nie były one przeprowadzane chociażby przy budowie 
autostrady czy lokalizacji składowiska odpadów. Indywidualny interes mieszkańca jest 
zdaniem radnego istotny, ale równie istotny jest interes społeczny większej grupy, która 
dysonuje określoną wiedzą popartą badaniami, w których nikt jak dotąd szkodliwości 
wiatraków nie dowiódł. Radny sugeruje, że być może ktoś dla chęci zaistnienia, sztucznie 
potęguje problem twierdząc, że siłownie są szkodliwe jednocześnie pracując w firmie, która 

 



„wiatraki” buduje, co sprowadza się zdaniem radnego do absurdu. Radny zapytał kiedy 
prace nad projektem wspomnianej ustawy będą w sejmie kontynuowane? 

Pan Wójt wyjaśnił, że aktualnie projekt jest prawdopodobnie przedmiotem prac 
komisji sejmowych.  

Radny Świątczak proponuje sprawdzić jaki jest czasookres legislacyjny, oraz jak 
wygląda harmonogram prac nad tą ustawą i mając tą wiedzę rozważyć prowadzenie tematu 
budowy farmy wiatrowej na podstawie aktualnie obowiązującego prawa. Znając wytyczne 
ustawy będzie to rozsądny moment, aby wrócić do tematu. Zdaniem radnego nie mogą to 
być odległe regulacje skoro Polska ma określony czas na spełnienie norm związanych               
z energią odnawialną. 

Radny Lammel zasugerował, aby zorganizować wyjazd dla osób zainteresowanych  
w celu bezpośredniego zapoznania się z funkcjonowaniem farmy wiatrowej?  

Pan Wójt stwierdził, że jeżeli będą zainteresowani to oczywiście można taki wyjazd 
zorganizować. Pan Wójt nie chciałby natomiast, aby zostało to odebrane jako forma agitacji 
za inwestycją, ale jako sposób przedstawienia konkretnych informacji. 

Pan Wójt proponuje zorganizować wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady 
Gminy poświęcone propozycji nowych lokalizacji siłowni wiatrowych, najlepiej w terminie 
powiązanym z prawdopodobnymi rozstrzygnięciami prac nad ustawą. Pan Wójt 
przypomniał, że mieszkańcy Krzyżownik sugerowali odłożenie decyzji o budowie farmy 
wiatrowej zwracając się z petycją o wstrzymanie prac nad projektem inwestycji do czasu 
uregulowania kwestii siłowni wiatrowych w przepisach prawa.  

Przewodniczący Rady Gminy proponuje, aby ewentualny wyjazd zorganizować 
głównie dla oponentów budowy farmy.  
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili uwag i wolnych wniosków. 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:30. 

 
 

Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 
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